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 Huddinges funktionshinderråds sammanträde den 21 maj 2019 

Övriga närvarande 
Anna Bohlin, utvecklingsledare, kommunstyrelsens förvaltning 
Jenny Bejker, sektionschef, kommunstyrelsens förvaltning 
Patrick Stenbacka, sektionschef, kommunstyrelsens förvaltning 
Jack Lu, trafikplanerare, kommunstyrelsens förvaltning 
Elin Ridell, utvecklingsledare, kommunstyrelsens förvaltning 
Sandra Dovärn, statistiker, kommunstyrelsens förvaltning 
Eliz Lindström, utvecklingsledare, kultur- och fritidsförvaltningen 
Alinda Blomkvist, utvecklingsledare, social- och äldreomsorgsförvaltningen 
 
Två teckenspråkstolkar, TSP AB 
 
Anna Berglind, nämndsekreterare 
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BEVIS  
om justering av Huddinges funktionshinderråd protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Huddinges funktionshinderråd har sammanträtt den 21 maj 2019 

Protokollet har justerats den  3 juni 2019 

Anslaget sattes upp den 4 juni 2019 

Anslaget tas ner den 26 juni 2019 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  25 juni 2019 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, kommunstyrelsens  
förvaltning, Kommunalvägen 28  
141 85 Huddinge 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 21 maj 2019 § 1   
    
    

 
 
 

Godkännande av dagordning  
 
Huddinges funktionshinderråds beslut 
Dagordningen godkänns med ändringen att fråga § 10 b) behandlas under § 1. 

RBU anmäler en övrig fråga om föreningar att samarbeta med i gemensamma frågor. 
Socialdemokraterna anmäler en övrig fråga om tillgänglighet på offentliga platser och 
institutioner i Huddinge. Dessa två övriga frågor behandlas under § 10 Övriga frågor. 

 
Sammanfattning 
Övrig fråga om övergångsställen (Trångsundsvägen, stolpe i refug) 
Jack Lu informerarar att den planerade ombyggnationen av busshållplatser i 
kommunen kommer att invänta närmare planering för Tvärförbindelse Södertörn. 
Kommunen söker statlig medfinansiering för tillgänglighetsanpassning av 
busshållplatser i kommunen. Lu tillfrågar rådet om tips på busshållplatser som 
behöver åtgärdas. 
  
En fråga som väcks av AOA är att askkoppar ska placeras enligt nya tobakslagen. 
RSMH efterfrågar tydligare markeringar på gator och vägar under vintern. RBU 
identifierar brister i Skogås busshållplatser och miljöpartiet efterfrågar fler digitala 
skyltar för busstrafik vid bland annat Huddinge sjukhus. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Judith Berntsson-Nilsson (AOA), Håkan Jarmar (RSMH), Per-Ove 
Jonsson (Neuro), Raymond Sternell (FUB), Per Öberg (MP) och Eva Hagblom 
(RBU). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 21 maj 2019 § 2   
    
Diarienummer KS-2019/412.119    
 

 
 

Inrätta en tjänst som vård- och omsorgsombudsman (VO) – 
remissvar på motion väckt av Barbro Lind (MP) och Anders 
Lönroth (MP)  
 
Huddinges funktionshinderråds beslut 
Funktionshinderrådet yrkar bifall till motionen. 

 
Sammanfattning 
Funktionshinderrådets har fått en motion om att inrätta en tjänst som vård- och 
omsorgsombudsman (VO) väckt av Barbro Lind (MP) och Anders Lönroth (MP) på 
remiss. Motionärerna föreslår en gemensam ombudsman för områdena 
funktionshinderområdet och äldreområdet. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till beskrivning av behov för målgruppen enligt 
motionen men hänvisar till SKLs bedömning för den typ av funktion som föreslås 
samt att förvaltningen bedömer att kommunen istället bör ta ett helhetsgrepp och 
stärka det strategiska arbetet med funktionsrätt, det stödjande arbetet för 
verksamheter, stödja ökat brukarinflytande samt att utveckla samarbetet med 
civilsamhället. Förvaltningen menar att utvärdering av effekter från det beslut som 
tidigare fattats om att avveckla dåvarande äldreombudsman bör genomföras. En 
utvärdering bör också undersöka en sammantagen utveckling för ökat strategiskt 
arbete med rättigheter för äldre samt personer med funktionsnedsättning. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Per Öberg (MP), Kurt Lindfors (SDF), Ulla Olsson Engström (V), 
Håkan Jarmar (RSMH) och Lars Björkman (HP). 
  
Per Öberg (MP) yrkar bifall till motionen. 
  
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Per Öbergs (MP) yrkande 
till bifall för motionen. Omröstning genomförs och ordföranden finner att 
funktionshinderrådet beslutar att bifalla motionen. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Beslutet delges 
Kommunstyrelsen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 21 maj 2019 § 3   
    
Diarienummer KS-2019/1079.109    
 

 
 

Remiss av  Agenda 2030-delegationens slutbetänkande 
”Världens utmaningar – världens möjligheter”, SOU 2019:13 - 
Huddinges funktionshinderråds remissvar  
 
Huddinges funktionshinderråds beslut 
Huddinges funktionshinderråd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 
25 april 2019 och antar remissvaret som sitt eget. 

 
Sammanfattning 
Agenda 2030-delegationens slutbetänkande Världens utmaningar, världens 
möjligheter, SOU 2019:13, har inkommit till Huddinge kommun på remiss och 
Huddinges funktionshinderråd ges möjlighet att yttra sig. 
 
I september 2015 antog FN:s medlemsstater Agenda 2030 för hållbar utveckling. 
Agendan är en handlingsplan för omställning till ett hållbart samhälle för 
människorna, planeten och välståndet som ska främja fredliga, rättvisa och 
inkluderande samhällen. Den riktar sig såväl till alla länder enskilt som till världen 
som helhet. Varje land måste ta ställning till vilket angreppssätt och vilka åtgärder 
som ska vidtas utifrån nationella förutsättningar. Agendan utgörs av fyra 
beståndsdelar: den inledande politiska deklarationen, 17 mål och 169 delmål, medel 
för genomförande och ett ramverk för översyn och uppföljning. I detta betänkande 
presenterar Agenda 2030-delegationen förslag och bedömningar för Sveriges fortsatta 
genomförande av Agenda 2030 för hållbar utveckling. I betänkandet beskrivs att 
omställningen till en hållbar utveckling kräver handling globalt, nationellt, regionalt 
och lokalt. 
 
Förvaltningen ser positivt på betänkandets förslag och bedömningar för Sveriges 
fortsatta genomförande av Agenda 2030 för hållbar utveckling och lyfter i sitt 
yttrande några särskilt viktiga perspektiv för funktionsrättsområdet. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Per Öberg (MP) och Lars Björkman (HP). 
 
Protokollsanteckningar 
Per Öberg (MP) lämnar en protokollsanteckning, se protokollsbilaga FHR 190521 § 
3.1 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 21 maj 2019 § 3   
    
Diarienummer KS-2019/1079.109    
 

 
Beslutet delges 
Kommunstyrelsen 

  

[IJ Huddinge 



Huddinge kommun 
Fu n ktionsh i nde rrådet 
2019-05-21 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 4: 

Prol:olfoUS h l3ö~ 
FHK 11o·szJ § 3, I 

Remiss av Agenda 2030-delegationens slutbetänkande 

Att remissvaret beskriver agendan och på slutet helt kort tar upp aspekter på vad 
som krävs för att funktionshindrades situation skall fungera. Men frågan är större 
än så eftersom just funktionshindrade kan förmodas få speciella utmaningar när 
samhället förändras. 

Förändringarna i samband med att nå Agenda 2030-målen kommer bestå av 
planerade förändringar där det är viktigt att de funktionshindrades möjligheter 
måste tas med i beräkningen så att det inte blir försämringar. Till detta skall läggas 
att klimatförändringar i sig och tillsammans med andra förändringar framöver kan 
medföra förändringar som inte planerats som exempelvis när det blir vattenbrist 
på grund av torka. 

Vi uppmanar därför rådets ordförande att ta initiativ till att vi i 
Funktionshinderrådet under denna mandatperiod kan lyfta upp vilka speciella 
konsekvenser som kan följa för de funktionshindrade och vad vi kan göra och hur 
vi skall förbereda oss för att minimera de utmaningar som personer med olika 
funktionshinder kan tänkas möta med anledning av planerade och oplanerade 
förändringar. Detta skulle kunna ske genom till exempel att hålla ett seminarium 
om frågan. 

-Vad vet vi idag om de utmaningar som kan komma? 
-Vad behöver vi lära oss mera om? 
-Hur skall vi förbereda oss? 

För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 

Magnus Björkander Ulla Olsson Per Öberg 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 21 maj 2019 § 4   
    
    
 

 
 

Information om EU-valet  
 
Huddinges funktionshinderråds beslut 
Funktionshinderrådet har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Patrick Stenbacka tar över chefskapet för valkansliet i juni 2019 och informerar om 
hur EU-valet genomförs och arrangeras. 
  
Läs på www.huddinge.se och www.val.se för mer information. 
 
Överläggning 
Patrick Stenbacka informerar i ärendet. 
  
I ärendet yttrar sig även Håkan Jarmar (RSMH) och Ulla Olsson Engström (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

  

http://www.huddinge.se/
http://www.val.se/
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 21 maj 2019 § 5   
    
    
 

 
 

Information - Befolkningsundersökning  
 
Huddinges funktionshinderråds beslut 
Funktionshinderrådet har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Resultat från befolkningsundersökningen i Huddinge kommun år 2018 redovisas. I 
början av undersökningen ställs frågan om den svarande har någon 
funktionsnedsättning som påverkar dem i hög grad: ca 100 personer svarade att så var 
fallet. Resultaten presenteras med samtliga svarande jämfört med gruppen om 100 
personer. 
  
På samtliga punkter i undersökningen som boende, bostadsområde, upplevd trygghet, 
ekonomisk och social trygghet, diskriminering och hälsa skattade sig gruppen om 100 
personer lägre. När det gäller fritidsaktiviteter önskade personerna med 
funktionsnedsättning i högre grad att kommunen ska bistå med mötesplatser och 
föreningsverksamhet, vilket skiljde sig från samtliga svarande som istället ville att 
kommunen ska satsa på idrottsverksamheter och miljö och natur. 
  
Undersökningen i sin helhet finns tillgänglig på kommunens hemsida. 
 
Överläggning 
Sandra Dovärn och Elin Ridell informerar i ärendet. 
  
I ärendet yttrar sig även Håkan Jarmar (RSMH) och Per Öberg (MP). 
  
Har andra undersökningar räknat fram resultat för personer med funktionsnedsättning 
på samma sätt? 
Svar: För att räkna fram på samma sätt krävs det att undersökningarna baseras på 
samma frågor och svarsalternativ. Det undersökningsresultat vi presenterade kan ses 
som en pusselbit till underlag.   
  
Om enkätfrågan ”Planerar du att starta ett företag under de kommande tre åren?”: 
svarsalternativ såsom ’Nej, har redan startat ett företag’ bör finnas med. 
Svar: Vi tar med oss denna synpunkt till framtida Befolkningsundersökning. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 21 maj 2019 § 5   
    
    
 

 
Om enkätfrågan ”Vilken fritidsaktivitet tycker du att Huddinge kommun främst ska 
satsa på?”: svarsalternativen Föreningsverksamhet och Mötesplatser bör slås ihop. 
Svar: Vi ser behov av att dessa svarsalternativ fortsatt hålls isär, eftersom resultatet 
för Mötesplatser visar lokalbehov för kommunen. Föreningsverksamhet behöver inte 
vara kopplat till fysiska lokaler. 
  
Huddinge kommun bör djupdyka i undersökningsresultat om funktionsnedsättning 
och jobba med detta i verksamheterna. 
Svar: Statistikfunktionens roll är att tillhandahålla resultat utifrån givna uppdrag samt 
önskemål från verksamhet, förtroendevalda m.fl. Det är sedan upp till den som 
efterfrågat resultatet att jobba vidare med detta. 
  
Vad finns det för undersökningar som fångar vad döva/personer med 
hörselnedsättning i förskola och äldreomsorg tycker? 
Svar: Vi tar med oss frågan till den förvaltningsövergripande Statistikgruppen. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 21 maj 2019 § 6   
    
    
 

 
 

Information om vad som erbjuds inom kultur och fritid med 
särskilt fokus på arvsfondsprojekt  
 
Huddinges funktionshinderråds beslut 
Funktionshinderrådet har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Arvsfondsprojektet ”Idrott för alla” har genomförts i Huddinge kommun med lyckat 
resultat. Projektet är nu avslutat men kommunen har dragit många lärdomar från 
projektet. 
  
Ängelholm och Vallentuna har i 10 år arbetat aktivt i skolan med att barn som står 
utanför i samhället på något sätt, kommer in i fritidsaktiviteter. Arbetet handlar om 
allas rätt till en meningsfull fritid, oavsett socioekonomisk situation eller 
funktionshinder. Lidström menar att projektet utmanar till ett paradigmskifte om att 
tänka inkludering på riktigt. Det tog 10 år för Ängelholm och Vallentuna att se 
ekonomisk vinning på fritidsaktiviteterna, då utanförskapet signifikant har minskat 
eftersom fler barn och unga har fångats upp i tid. 
  
Läs mer på följande länkar: 
  
Arvsfondsprojektet Idrott för alla 
https://fritid.attention.se/ 
  
Passalen socialt företag 
https://passalen.se/ 
  
Kultur- och fritidsförvaltningen i Huddinge kommer att börja arbeta med att erbjuda 
boende på gruppboenden fritidsaktiviteter. 
 
Överläggning 
Eliz Lidström informerar i ärendet. 
  
I ärendet yttrar sig även Ulla Olsson Engström (V), Håkan Jarmar (RSMH), Eva 
Hagblom (RBU) och Lars Björkman (HP). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 21 maj 2019 § 7   
    
    
 

 
 

Information: Presentation av statlig utredning - Översyn av 
styrningen inom funktionshinderspolitiken (SOU 2019:23)  
 
Huddinges funktionshinderråds beslut 
Funktionshinderrådet har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Styrutredningen har haft i uppdrag att se över styrningen och uppföljningen av 
regeringens funktionshinderpolitik som beslutades 2017. Den 7 maj 2019 
överlämnade regeringens särskilde utredare Martin Olauzon betänkandet Styrkraft i 
funktionshinderspolitiken (SOU 2019:23) till socialminister Lena Hallengren. 
  
Styrningen behöver gå från government till governance. Detta innebär att utredningen 
förordar en förhandlings- och samverkansbaserad interaktiv samhällsstyrning där 
beslutsfattandet decentraliseras och sker i nätverk med aktörer från offentlig, ideell 
och privat sektor. Denna typ av styrning ger funktionshindersrörelsen, 
kommunsektorn, arbetsmarknadens parter och andra möjligheter att på allvar 
involveras i den nya politiken. 
  
Den fortsatta hanteringen av betänkandet ska beredas i Regeringskansliet. 
 
Överläggning 
Anna Bohlin föredrar i ärendet. 
  
I ärendet yttrar sig även Håkan Jarmar (RSMH) och Lars Björkman (HP). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  13 (15) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 21 maj 2019 § 8   
    
    
 

 
 

Information från föreningarna  
 
Huddinges funktionshinderråds beslut 
Funktionshinderrådet konstaterar att det inte finns någon information att rapportera. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 21 maj 2019 § 9   
    
    
 

 
 

Information från förvaltningarna  
 
Huddinges funktionshinderråds beslut 
Funktionshinderrådet har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Socialförvaltningen 
- IVO har infört tillståndsplikt för boendestöd och hemtjänst. Kommunen säkrar just 
nu att utförarna lever upp till kraven, vilket kan innebära att vissa utförare inte längre 
eller för tillfället inte finns tillgängliga. 
- Organisationsöversynen inom socialpsykiatrin inom socialförvaltningen sker i maj-
september 2019. 
RSMH efterfrågar en referensgrupp för brukare. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning 
En kommunövergripande upphandling av teckentolkar i Huddinge kommun är snart 
på plats. 
 
Överläggning 
Alinda Blomkvist och Anna Bohlin informerar i ärendet. 
  
I ärendet yttrar sig även Håkan Jarmar (RSMH). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Huddinges funktionshinderråd 21 maj 2019 § 10   
    
    
 

 
 

Övriga frågor  
 
Huddinges funktionshinderråds beslut 
Funktionshinderrådet har behandlat de övriga frågorna. 

Frågan om övergångsställen hanteras under protokollets paragraf § 1. 

 
Sammanfattning 
a.) Händiga fixaren 
Frågan om att införa händig fixare även för personer med särskilda behov som är 
under 70 år väcks av Siw Olsson (SRF Huddinge). Tidigare hade 
äldreomsorgsförvaltningen och socialförvaltningen otydliga ansvarsområden som 
gjorde det svårt att organisera, men efter organisationsförändringen i Huddinge 
kommun efter valet 2018 borde det vara enklare att ordna. Svaret blir att det är via 
politisk väg eller Huddingeförslag som frågan behöver drivas, kommunens 
förvaltningar driver inte frågan idag. 
  
b.) Övergångsställen (Trångsundsvägen, stolpe i refug) 
Frågan om övergångsställen hanteras under protokollets paragraf § 1. 
  
c.) Organisering kring gemensamma intressefrågor 
RBU letar efter föreningar att samarbeta med i gemensamma intressefrågor. RBU 
planerar att starta upp ett arbete hösten 2019 för föreningar att organisera sig. 
  
d.) Tillgänglighet i närområdet 
Socialdemokraterna väcker frågan om tillgänglighetsrundor på offentliga platser och 
institutioner i Huddinge kommun. Förslag läggs om att återupprepa konceptet om en 
rundtur i kommunen för att låta insatta personer inspektera tillgängligheten och 
komma med förslag på förbättringar. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Siw Olsson (SRF Huddinge), Eva Hagblom (RBU), Ulla Olsson 
Engström (V), Raymond Sternell (FUB), Magnus Björkander (S) och Lars Björkman 
(HP). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

  
 


